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 Kommunstyrelsen 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nacka stadshus, sammanträdesrummet Orminge kl 15.00-15.50 

 BESLUTANDE
Mats Gerdau (M) 
Eva Öhbom Ekdahl (M) 
Cathrin Bergenstråhle (M) 
Ylva Sandström (M) 
Tobias Nässén (M)  
Eva Närvä-Eickenrodt (M) 
Stefan Saläng (FP) 
Hans Peters (C) 
Jan-Eric Jansson (KD) 
Carl-Magnus Grenninger (S) 
Khashayar Farmanbar (S) 
Sidney Holm (MP) 
Rolf Wasteson (V) 
 

ERSÄTTARE 
Pernilla Hsu(M) 
Gunilla Elmberg (M) 
Peter Zethraeus (M) 
Magnus Sjöqvist (M) 
Monica Brohede Tellström (FP) 
Gunilla Grudevall-Steen (FP) 
Leif Holmberg (C) 
Anders Tiger (KD) 
Kaj Nyman (S) 
Christina Ståldal (NL) 
 
 

 

Övriga deltagare Eva Olin, Elisabeth Klingmark, Mats Bohman, Fredrik Holmström, Maria 
Karlsson, Angela Jonasson, Erik Wiktorsson, Eva Olin, Ann-Sofie 
Mårtensson, Helena Meier, Lena Dahlstedt, Liselotte Lexén 

 

Utses att justera Khashayar Farmanbar  
Justeringsdatum 15 december 2014 §§ 271-272 

17 december 2014 §§ 269-270,  
273-279 

Paragrafer §§ 269-279 

   
Underskrifter Sekreterare  

  Liselotte Lexén 

 Ordförande  

  Mats Gerdau 

 Justerande  

  Khashayar Farmanbar 
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens protokoll är justerat, §§ 271-272 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 15 december 2014 
Anslaget sätts upp 16 december 2014 
Anslaget tas ned 7 januari 2015 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Liselotte Lexén 

Utdragsbestyrkande 
 
 
 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens protokoll är justerat, §§ 269-270, 273-279 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 17 december 2014 
Anslaget sätts upp 18 december 2014 
Anslaget tas ned 9 januari 2015 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Liselotte Lexén 

Utdragsbestyrkande 
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§ 269 Dnr KFKS 2014/24-019 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar 2014-12-15 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Skrivelse om Alphyddan Planenheten, handläggare Alexander 
Ericsson 

Skrivelse från Livgivarna IFS Svar från stadsjuristen Helena Meier 
Skrivelse från fastighetsägare på Älgö om 
mobilmast på Älgö 

Planenheten, Angela Jonasson 

Revisionsskrivelse angående två skrivelser 
från Socialdemokratiska 
kommunstyrelsegruppen och Nackalistan 
om försäljningen av välfärdsfastigheter 

 

Utgående skrivelse med reklamation till JM 
AB av utbyggd gång- och cykelväg i 
Danviksstrand 

Mark- och exploateringsenheten/Erik 
Wiktorsson 

Utgående skrivelse med reklamation till NCC 
AB av utbyggd gång- och cykelväg i 
Saltsjöqvarn 

Mark- och exploateringsenheten/Erik 
Wiktorsson 

Cirkulär, SKL 
 

14:52 Stadsbudgeten 2015 – Alliansens 
förslag 

 

Övrigt 
 

Handläggningstider i mål om 
överprövning enligt lagen om offentlig 
upphandling 

Skrivelse från stadsjuristen i Nacka till 
lagmannen vid förvaltningsrätten i 
Stockholm 

Protokoll KSAU och KSVU 2014-12-02  
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Anmälningar KSAU 2014-12-02 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Inbjudningar 
 

Statens offentliga utredningar – inbjudan 
till En nationell samordnare för att värna 
demokratin mot våldsbejakande extremism

 

Rapporter 
 

Presentation från Nacka Energi AB’s 
presidie till KSAU 

Johanna Magnusson 

Rapportering enligt 16 kap 6 f-h §§ SoL 
och 28 f-g §§ av ej verkställda beslut enligt 
4 kap 1§ SoL och 9 § LSS – per sista 
september 2014 

Sidrah Schaider 

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 14:43 ang hyreshöjning för lokaler 
med avtal knutna till KPI 

 

Cirkulär 14:44 ang arbetsgivarens 
rehabiliteringsansvar 

 

 

Anmälningar KSVU 2014-12-02 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Brev från föräldrakooperativens 
medlemmar ang uppsägning av avtal 

 

  
 
- - - - - 
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§ 270 Dnr KFKS 2014/25-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar delegationsbesluten till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut KSAU 2014 

Ärende Beslutsfattare 
Beslutsattestanter och ersättare för 
balanskonton 2015 

Lena Dahlstedt 

Delegationsbeslut KSVU 2014-12-02 

Ärende Beslutsfattare 
Förändring av beslutsattestanter och 
ersättare inom Välfärd samhällsservice 

Anette Böe 

Förändring av beslutsattestanter och 
ersättare inom Välfärd skola 

Gunilla Schött 

  
 
- - - - - 
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§ 271 Dnr KFKS 2014/977-003 

Reglemente för redovisning 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer nytt reglemente för 
redovisning. 
 
Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen föreslår att ett nytt reglemente för redovisning fastställs. Det nya 
reglementet ersätter befintligt redovisningsreglemente och riktlinjer för investeringar. Med 
det nya reglementet blir det tydligare vem som fattar beslut och hur redovisningen praktiskt 
ska gå till. Reglementet omfattar alla nämnder och produktionsverksamheter.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 december 2014 § 171 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 november 2014 
Reglemente för redovisning 
Befintliga riktlinjer för investeringar finns under följande länkar 
http://www.nacka.se/web/politik_organisation/sa_styrs_nacka/sa_styrs/regelverk/Docu
ments/ovriga_regelverk/investeringar_riktlinjer_webben.pdf 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 december 2014 § 171 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer nytt reglemente för 
redovisning. 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Sidney 
Holm (MP), att Reglemente för redovisning, har följande första stycke under rubriken 
”Krav på bokföring”. 
 
”Kommunens bokföring skall ske enligt lagen om kommunal redovisning (1997:614) samt i 
huvudsak följa de rekommendationer som utfärdas av Rådet för kommunal redovisning.” 
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Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp mot 
beslutet. 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet. 
 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet. 
 
- - - - - 
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§ 272 Dnr KFKS 2014/982-045 

Reglemente för medelshantering, tillägg/förändring 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att avsnittet ”Placeringar” i reglementet för medelshantering 
ändras enligt förslag i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 19 november 2014. 
 
Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering. 
 

Ärendet 
Det vore ekonomiskt bra för kommunen att i vissa fall kunna placera medel när det finns 
överskottlikviditet som kan användas för kommunens planerade investeringar. De ska då 
kunna placeras kortsiktigt i räntebärande instrument med låg risk. För att möjliggöra detta 
måste reglementet för medelshantering justeras. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 december 2014 § 172 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 19 november 2014 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 december 2014 § 172 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att avsnittet ”Placeringar” i reglementet för medelshantering 
ändras enligt förslag i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 19 november 2014. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 273 Dnr KFKS 2012/577-001 

Utveckling av styrning och ledning för öppenhet och 
mångfald 2015 - 2016 
Förslag till ny inriktning 2015 – 2016 och lägesrapport 2014 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Stadsdirektörens arbete för att utveckla styrning och ledning för öppenhet och mångfald 
fortsätter. De tidigare beslutade förändringarna har genomförts. Nu går utvecklingsarbetet 
in i en ny fas kommande år med mål och budget 2015 – 2017, nya majoritetsprogrammet 
för 2015 – 2018 och den nya nämndorganisationen som grund. Det har följande 
fokusområden. 

1. Utveckling av mål- och resultatstyrningen med formulering av tydligare mål och 
uppföljning av verksamhetsresultat, inklusive fokus på effektivitet 

2. Långsiktig, strategisk ledning och styrning inklusive omvärldsspaning och analys 
samt ökad affärsmässighet 

3. Utveckling av den smarta kommunen och kommunikationen i alla led  
4. Ständig förnyelse av formerna för att nå målen  
5. Attraktiv arbetsgivare med fortsatt fokus på hållbart medarbetarengagemang, gott 

ledarskap, kundfokus och utvecklingsmöjligheter 
 
Målet för utvecklingsarbetet är att Nacka kommun ska bli ännu bättre på att leverera 
välfärdstjänster av hög kvalitet och på att bevara och utveckla Nackas territorium. Nacka 
ska vara en smart, enkel och öppen kommun som ständigt utvecklar verksamheten i nära 
samspel med de vi är till för och andra aktörer i Nacka-samhället. Det ska bli lättare för 
både förtroendevalda och medarbetare att utföra sitt uppdrag på rätt sätt. Det ska också 
vara lätt för alla att förstå hur kommunen fungerar. Genom utvecklingsarbetet ska vi bli 
ännu bättre på strategisk ledning och styrning, affärsmässighet, effektivitet, kommunikation 
och ständig förnyelse. Sättet att organisera, styra och leda arbetet ska bidra till ett ökat 
fokus på dem vi är till för och ökad måluppfyllelse.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 december 2014 § 168 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 november 2014 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 december 2014 § 168 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet röstade emot detta projekt när det startade. Anledningen var då att det 
utgår från att bättre implementera Allians-majoritetens program och den styrmodell för 
Nacka som vi inte ställer oss bakom. Den kritiken har vi fortfarande mot detta projekt. Det 
betyder inte att det inte finns delar av projektet som är rimliga och bra.” 
 
- - - - - 
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§ 274 Dnr KFKS 2013/182-040 

Månadsrapport oktober 2014 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärendet 
Detta ärende innehåller en redovisning av ekonomiskt utfall för Nacka kommun för 
perioden januari-oktober samt årsprognos för 2014 exklusive effekter av den föreslagna 
försäljningen av fastigheter till Rikshem Tunaskolor AB. 
 
Ekonomiskt utfall för perioden januari till oktober 2014 uppgår till 128 miljoner kronor, 
vilket är 53 miljoner kronor bättre än budget. Den positiva avvikelsen förklaras framförallt 
av högre skatteintäkter och högre reavinster från försäljning av exploateringsmark än 
budgeterat. Den största förändringen när det gäller verksamheter och nämnder är att 
utbildningsnämnden skriver upp sitt prognostiserade överskott från 14,8 miljoner kronor 
till 21,5 miljoner kronor. Social- och äldrenämndens prognos på ett underskott på 50 
miljoner kronor kvarstår. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 december 2014 § 169 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 19 november 2014 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 december 2014 § 169 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 275 Dnr KFKS 2014/441-040 

Kommunstyrelsens internbudget 2015 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer kommunstyrelsens internbudget, nyckeltal och 
internkontrollplan för år 2015 i enlighet med stadsledningskontorets förslag  
 

Ärendet 
Totala ramen för kommunfullmäktige, kommunstyrelsen inklusive stadsledningskontoret 
och stödenheter uppgår till 140 miljoner kronor. Ramen innebär att verksamheter inom 
kommunstyrelsens ansvarsområde tillförs medel, exempelvis ökar stadsledningskontorets 
ram med 13 miljoner. Den totala ramen innebär också att lokal- och 
fastighetsutvecklingsenheterna ska generera ett överskott på 40 miljoner kronor (8 miljoner 
kronor för 2014)  
 
Inför 2015 har kommunfullmäktige beslutat att tydliggöra de strategiska målen för 
kommunstyrelsen. Förtydligandet görs med fokus på att bygg stad och att vara bästa på att 
vara kommun. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 december 2014 § 170 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 november 2014 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 december 2014 § 170 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen fastställer kommunstyrelsens internbudget, nyckeltal och 
internkontrollplan för år 2015 i enlighet med stadsledningskontorets förslag  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 276 Dnr KFKS 2014/951-718 

Avtal om kommunalt anställd personal inom 
föräldrakooperativ 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar följande. 
 

Inriktningen ska vara att avtalen om kommunalt personalansvar med de sju 
föräldrakooperativa förskolorna fastas ut. Flera skäl talar för detta, främst frågan om 
ansvaret för verksamheten, men även arbetsmiljö och skollagens krav. Målsättningen är att 
verksamheten ska kunna fortsätta, fast med ändrat personalansvar. Kommunen ska vara 
generös med att bevilja tjänstledigheter och på annat sätt stödja och bistå så att framtiden 
för kooperativen blir bra för barn, föräldrar och personal. Produktionsdirektören för 
Välfärd skola får i uppdrag att ingå individuella avtal med respektive föräldrakooperativ. 
Produktionsdirektören ska löpande hålla verksamhetsutskottet informerat om hur 
förhandlingarna fortskrider. 
 

Ärende 
I syfte att möta en ökad efterfrågan av barnomsorg och för att främja föräldrasamverkan 
ingick kommunen under 1980- och 1990-talen avtal med fristående föräldrakooperativ om 
att bemanna kooperativen med kommunalt anställd personal. Idag har kommunen avtal om 
arbetsgivaransvar för sju kooperativ.  
 
Dagens förutsättningar ser något annorlunda ut. Med den nya skollagen är det i princip en 
förutsättning för att förskolechefen och kooperativet som huvudman ska kunna ta sitt 
ansvar för verksamheten, att den har arbetsgivaransvaret för personalen. Inriktningen ska 
vara att avtalen om kommunalt personalansvar med de sju föräldrakooperativa förskolorna 
fastas ut. Flera skäl talar för detta, främst frågan om ansvaret för verksamheten, men även 
arbetsmiljö och skollagens krav. Målsättningen är att verksamheten ska kunna fortsätta, fast 
med ändrat personalansvar. Kommunen ska vara generös med att bevilja tjänstledigheter 
och på annat sätt stödja och bistå så att framtiden för kooperativen blir bra för barn, 
föräldrar och personal. Produktionsdirektören för Välfärd skola får i uppdrag att ingå 
individuella avtal med respektive föräldrakooperativ. Produktionsdirektören ska löpande 
hålla kommunstyrelsens verksamhetsutskott informerat om hur förhandlingarna 
fortskrider. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 2 december 2014 § 61 
Välfärd skolas tjänsteskrivelse den 10 november 2014 
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Avtal mellan Nacka kommun och föräldrakooperativet Barkbåten den 2 december 2005 
Avtal mellan Nacka kommun och föräldrakooperativet Blåbäret den 2 december 2005 
Avtal mellan Nacka kommun och föräldrakooperativet Duvan den 2 december 2005  
Avtal mellan Nacka kommun och föräldrakooperativet Humlan den 2 december 2005  
Avtal mellan Nacka kommun och föräldrakooperativet Lyckolunden den 2 december 2005  
Avtal mellan Nacka kommun och föräldrakooperativet Ormingesnoken den 6 december 
2005 
Avtal mellan Nacka kommun och föräldrakooperativet Regnbågen (benämns idag 
Ättiksfabriken) den 2 december 2005 
Konsekvensbedömning föräldrakooperativ 
Minnesanteckningar 
Förhandlingsprotokoll MBL 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 2 december 2014 § 61 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att säga upp avtal om kommunalt anställd personal inom 
föräldrakooperativen Barkbåten (organisationsnummer 814000-0913), Blåbäret 
(organisationsnummer 802475-5731), Duvan (organisationsnummer 814000-8098), 
Humlan (organisationsnummer 814000-6852), Lyckolunden (organisationsnummer 
716421-4053), Ormingesnoken (organisationsnummer 769611-7840) samt Ättiksfabriken 
(Regnbågen) (organisationsnummer 769600-4600).  
Kommunstyrelsen bemyndigar produktionsdirektören inom Välfärd skola att genomföra 
uppsägning av avtal med berörda föräldrakooperativ. Direktören får i uppdrag att hitta 
överenskommelser med varje enskilt föräldrakooperativ om hur utfasningen av det 
kommunala driftengagemanget ska ske, vilket bl a kan innebära tjänstledighet för den 
personal som idag är kommunalt anställd. Senast den 31 december 2015 ska det 
kommunala arbetsgivaransvaret ha övergått till respektive kooperativ.   
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP), Hans Peters (C) och 
Jan-Eric Jansson (KD), bifall till följande förslag.  
 
”Inriktningen ska vara att avtalen om kommunalt personalansvar med de sju 
föräldrakooperativa förskolorna fasas ut. Flera skäl talar för detta, främst frågan om 
ansvaret för verksamheten, men även arbetsmiljö och skollagens krav. Målsättningen är att 
verksamheten ska kunna fortsätta, fast med ändrat personalansvar. Kommunen ska vara 
generös med att bevilja tjänstledigheter och på annat sätt stödja och bistå så att framtiden 
för kooperativen blir bra för barn, föräldrar och personal. Produktionsdirektören för 
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Välfärd skola får i uppdrag att ingå individuella avtal med respektive föräldrakooperativ. 
Produktionsdirektören ska löpande hålla kommunstyrelsens verksamhetsutskott informerat 
om hur förhandlingarna fortskrider.” 
 
Stefan Saläng (FP) yrkade att rubriken på ärendet ska vara 
”Avtal om kommunalt anställd personal inom föräldrakooperativ.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Sidney 
Holm (MP), bifall till följande förslag. 
 
”Inriktningen ska vara att avtalen om kommunalt personalansvar med de sju 
föräldrakooperativ förskolorna på sikt ska kunna fasas ut. Flera skäl talar för detta, främst 
frågan om ansvaret för verksamheten, men även arbetsmiljö och skollagens krav. 
Målsättningen är att verksamheten ska kunna fortsätta, fast med ändrat personalansvar. 
Kommunen ska vara generös med att bevilja tjänstledigheter och på annat sätt stödja och 
bistå så att framtiden för kooperativen blir break för barn, föräldrar och personal. 
Produktionsdirektören för Välfärd Skola får i uppdrag att förhandla fram individuella avtal 
med respektive föräldrakooperativ.  Produktionsdirektören ska löpande hålla 
kommunstyrelsens verksamhetsutskott informerat om hur förhandlingarna fortskrider. 
Beslut om eventuella uppsägningar eller ändringar av avtal ska fattas av kommunstyrelsen.” 
 
Kaj Nyman (S) meddelade att han ej närvarar under ärendets behandling på grund av jäv. 
 
Leif Holmberg (C) meddelade att han ej närvarar under ärendets behandling på grund av 
jäv. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Stefan Salängs yrkande. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp mot 
beslutet. 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Nacka kommuns avtal med de sju föräldrakooperativen är ovanliga, en okonventionell 
lösning som tjänat sitt syfte under åren. Frågan om ansvar är självklart viktig men den bör 
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säkert kunna lösas utan att hela systemet omgående avskaffas. Med kreativitet och med 
utgångspunkten att inget av kooperativens ska behöva läggas ner samt att personalen får en 
fortsatt goda förhållanden, bör en lösning kunna arbetas fram. Det kan också kräva 
okonventionella lösningar. Rättviseargumenten samt att modellen strider mot kommunens 
styrprinciper känns mindre angelägna än att fungerande förskoleverksamhet kan fortsätta 
att fungera. Om förändringar ska göras så måste alla parter ges tid att komma fram till goda 
lösningar, vi ser ingen anledning till den brådska som nu visas.” 
 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Jag håller med om det som står i tjänsteskrivelsen att det i princip är en förutsättning att 
förskolechefen och kooperativet har arbetsgivaransvaret om de som huvudman ska kunna 
ta ansvar för verksamheten. Det är också väldigt viktigt att det tydligt framgår vem som är 
ansvarig för verksamheter som involverar så många barn. 
Nu har vi dock den situationen vi har här i Nacka. Vi har skrivit avtal med en del 
föräldrakooperativ som inte är helt bra, men vi har ändå skrivit dessa avtal. Vi ska absolut 
inte skriva några nya liknande avtal, istället får vi underlätta till att starta föräldrakooperativ 
på andra sätt. De avtal kommunen ingått måste vi dock ta ansvar för. Om den nya 
skollagen kräver att vi förändrar avtalen måste detta ske i större samförstånd med de 
berörda föräldrakooperativen. Det krävs då också en utfasning över tid, där kommunen 
även ställer garantier så att kooperativens personal kan känna sig trygg under hela 
processen. 
Inom det privata näringslivet är det väldigt vanligt att man kontinuerligt förändrar villkor 
när man tecknar nya avtal. Dock brukar man inte säga upp gamla avtal bara för att man inte 
längre tecknar den typen av avtal, gamla avtal är någonting man får leva med.”   
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi moderater tycker att det är viktigt med valfrihet i barnomsorgen. Nacka ska ha många 
olika former av barnomsorg, både kommunala, privata och kooperativa. Partierna på 
vänsterkanten har genom åren motsatt sig varenda reform för att öka valfriheten. Vi tycker 
att det är värt att påminna om i samband med deras agerande i detta ärende.  
  
Vi beklagar att processen kring detta beslut inte varit optimal och inte gett möjlighet till 
dialog med de som berörs innan beslut fattas. Om det har blivit fel måste man göra om och 
göra rätt. Med dagens beslut pekar vi tydligt ut inriktningen – att avtalen ska fasas ut – men 
säger samtidigt att vi är öppna för en diskussion om hur det ska gå till och inom vilken tid.” 
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Hans Peters lät anteckna följande. 
 
”För Centerpartiet var det mycket viktigt att ändra verksamhetsutskottets beslut från den 2 
december. Det har vi nu lyckats med i och med dagens beslut i kommunstyrelsen. Beslutet 
innebär att vi nu öppnar för dialog, diskussion och förhandlingar. Inga avtal sägs upp i 
dagsläget och diskussion och dialog pressas inte av någon bestämd tidsgräns. Att 
föräldrakooperativen kan fortsätta är viktigt för såväl kommunen som berörda barn, 
föräldrar och personal. Beslutet innebär också att kommunen ska vara generös vad gäller 
tex personalens möjligheter till tjänstledighet från kommunen, stöd till tex rekrytering av 
personal, mm. Inriktningen är att på sikt vill kommunen att kooperativen ska ha egen 
anställd personal.” 
 

Jan-Eric Jansson lät anteckna följande för Kristdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Att det finns en märklig hybrid ibland utförare av förskoleverksamhet har jag inte tidigare 
känt till. Föräldrakooperativ har bedrivits så att sju kooperativ bara haft ansvar för 
verksamheten men inte för personal som varit anställda av kommunen.  Vi vill från 
Kristdemokraternas sida göra allt för att underlätta en övergång så att inga barn drabbas. Vi 
vill också ge en generös omställningstid. Vi kan tänka oss flera olika lösningar och ta beslut 
som motiverar personal att stanna kvar i ett helstyrt föräldrakooperativ om personal skulle 
uttrycka osäkerhet inför en ny arbetsgivare. 
Men när nu politiken känner till denna hybrid och kommunens tjänstemän svarar Nej vi vet 
inte vem som är ansvarig för hela verksamheten då krävs åtgärder. Kundvalet bygger på 
principen att en utförare ska uppfylla auktorisationsvillkoren för att driva en verksamhet. 
Kommunen är ansvarig för att följa upp kvalitén och när den inte uppfylls så är det 
auktoriserade företaget ansvarig för att brister rättas till. Om de inte utförs finns en 
åtgärdstrappa från varning till avauktorisation. I det här fallet är det oklart vem som är 
ansvarig, kommunen som anställt personal eller kooperativet som har ett 
verksamhetsansvar. Andra frågor som vi också har är vem ansvarar för utvecklingssamtal, 
lönesamtal för personalen. Kan kooperativet föra sådana samtal med kommunens 
personal? Kan kommunen föra lönesamtal som arbetsgivare för en annan ekonomisk 
ansvarig förening. Allt detta sammantaget förutom ett antal andra frågor gör att vi utifrån 
rättssäkerhet och barnperspektiv inte kan underlåta att med öppna ögon låta en verksamhet 
organisatoriskt fortgå utan att klara ut alla ansvarsfrågor. Med detta sagt vill vi understryka 
att vi uppskattar att det finns föräldrar som driver kooperativ och att det finns flera andra 
kooperativ som driver sin verksamhet i egen regi helt och hållet övertygar oss om att det 
kan fungera mycket bra med ett helt verksamhetsansvar inklusive personal ansvar.” 
 
- - - - - 
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§ 277 Dnr KFKS 2014/901-222 

Boverkets Allmänna råd om friytor för fritidshem, 
förskolor, skolor eller liknande verksamhet 
Yttrande 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över remiss Allmänna 
råd för fritidshem, förskolor, skolor eller liknande verksamhet. 
 

Ärendet 
Boverket har skickat ut allmänna råd och vägledning på remiss. Remissen fokuserar på 
Boverkets allmänna råd om friyta för fritidshem, förskola, skolor eller liknande verksamhet. 
Vägledningen handlar om barns och ungdomars utemiljöer. Kommunstyrelsens yttrande 
innebär en kritik mot detaljerad reglering i form av allmänna råd. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 december 2014 § 173 
Samordnings- och utvecklingsenhetens tjänsteskrivelse den 17 november 2014 
Förslag till yttrande 
Remiss Allmänna råd om friytor för fritidshem, förskolor, skolor eller liknande verksamhet 
Författningssamling Boverket 
Konsekvensutredning 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 december 2014 § 173 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över remiss Allmänna 
råd för fritidshem, förskolor, skolor eller liknande verksamhet. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Sidney 
Holm (MP), bifall till följande förslag. 
 
”Nacka kommun har beretts tillfälle att yttra sig över förslag till allmänna råd för friytor för 
förskola, skola och fritidsverksamhet mm.  
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Nacka vill inledningsvis anföra att även om allmänna råd inte är bindande för 
kommunernas planering så blir de ändå mycket styrande. Allmänna råd bör därför 
användas med stor försiktighet.  
Nacka kommun är en kommun i stark tillväxt. En ny stad kommer att växa fram på västra 
Sicklaön. Därför är det extra viktigt att tillgodose de krav på bra miljöer för barn i den 
tillkommande bebyggelsen som lyfts fram i de föreslagna allmänna råden. En tät 
stadsbebyggelse som nu förestår i västra Nacka ställer krav på flexibilitet och kreativitet i 
planeringen. Det är i det sammanhanget viktigt att inte glömma barnperspektivet, även om 
det betyder att mark måste avsättas inte bara för skolor och förskolor, utan också för en 
bra utemiljö för barnen.  
Vi anser vidare att det är viktigt att mark som är upplåten för skolgårdar/förskolegårdar 
inte i ett senare skede tas i anspråk för annat ändamål. Därför välkomnar vi att Boverket i 
sitt förslag understryker detta – eller att skoltomter som eventuellt tas i anspråk för andra 
ändamål i så fall ersätts av ”jämförbar yta”. 
Vi tillstyrker därför förslaget.  
 Det är mycket positivt att Boverket lyfter fram ett tydligt barnperspektiv i all planering. 
Det är därför viktigt att Boverket kompletterar de allmänna råden med kunskapsspridning 
och inspirationsprocesser för att barnperspektivet ska genomsyra kommunens planering.” 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp mot 
beslutet. 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet tycker att de allmänna råd som Boverket förslår är bra. Det ger en ledning 
till kommunerna hur skolor och förskolor ska planeras. Råden är inte bindande utan just 
råd, därför har vi svårt att förstå alliansmajoritetens klagomål på att råden ger sämre 
förutsättning för en expansiv kommun. Vi menar dock att oavsett kommunens 
expansionstakt så måste barnen ändå ha en god skolmiljö bl.a. avseende skolgårdarna.” 
 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”I yttrandet från kommunledningen står att läsa: 
”De allmänna råden skulle också få mycket stora negativa ekonomiska konsekvenser där ytor med högt 
markvärde inte skulle kunna användas på ett för kommunen effektivt sätt”  
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Barn och ungdomar är någonting som måste få kosta pengar. Eftersom lek- och fritidsytor 
inte har något ekonomiskt värde i kommunens kalkyler, behöver dessa prioriteras upp på 
något annat sätt. Jag kan bara beklaga Alliansens oförmåga att i tillräckligt stor utsträckning 
värdesätta mjuka värden i stadsplaneringen.” 
 
- - - - - 
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§ 278 Dnr KFKS 2014/413-055 

Tilldelningsbeslut ny webblösning 

Beslut 
Ärendet utgår. 
 
- - - - - 
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§ 279 

Övriga frågor 
Vid ett eventuellt kommunstyrelsesammanträde torsdagen den 18 december kommer lite 
festligheter att äga rum meddelar stadsdirektören Lena Dahlstedt. 
 
- - - - - 
 
 


